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Τ α χ υ δ ρ ο μ ι κ έ ς ε π ι τ α γ έ ς
Επειδή πολλές επιταγές χάνονται, γι’ αυτό παρακαλούμε
στο εξής να αποστέλλονται στη διεύθυνση:

Καρβούνης Χρυσόστομος
Ψαρρά Ξ. 4 - 8, Άγ. Ελευθέριος, Τ.Κ. 111 43

Αποστολή κειμένων στο mail: syl_mes_ath@yahoo.gr

Ένα από τα μεγαλύτερα και σημαντικότερα γεγονότα του χρόνου πριν πολλά χρόνια, ήταν για τον νομό Καρδίτσας «το Παζαράκι»  που
γινόταν στις αρχές του Σεπτεμβρίου κάθε χρόνο στην περιοχή Άσπρα Λιθάρια, εκεί που σήμερα βρίσκεται η Λίμνη Πλαστήρα. Και δεν
μιλάμε βέβαια για παζαράκι, γιατί, όπως  βλέπουμε σε παλιές φωτογραφίες, ήταν μεγάλο παζάρι. Κατέβαιναν από όλα τα γύρω χωριά οι
χωρικοί, είτε για να πουλήσουν ζώα, πραμάτειες, ακόμα και παιχνιδάκια για παιδιά, που φάνταζαν θησαυρός στα ματάκια τους,  μιας
και δεν έμοιαζαν με τα χειροποίητα που έπαιζαν στο χωριό. Οι νοικοκυραίοι φρόντιζαν να προμηθευτούν ό,τι χρειαζόταν η οικογένεια
και δεν μπορούσαν να παράξουν μόνοι τους. Και δεν έλειπαν και τα ψητά και οι χοροί.

Σήμερα είναι πραγματικά παζαράκι. Λίγοι οι πωλητές, μικρές οι πωλήσεις τις τρείς μέρες που στήθηκαν οι πάγκοι στην πάνω πλατεία
και στον κεντρικό δρόμο.  Όμως είναι κάθε χρόνο μια καλή αφορμή για νόστιμο φαγητό και χορό. Ο Πολιτιστικός Σύλλογος του χωριού
με το νεοεκλεγέν Διοικητικό Συμβούλιο, φρόντισε σήμερα να φάμε το παραδοσιακό πλιγούρι με προβατίνα και φυσικά να χορέψουμε.

Από νωρίς στημένα, σήμερα 5 Σεπτεμβρίου, στην πλατεία τα καζάνια
βράζουν την προβατίνα, και η όμορφη μυρωδιά από μακριά, σε προετοι-
μάζει για την γεύση. Βασικοί εθελοντές στο μαγείρεμα και στην όλη προ-
ετοιμασία, από τους άνδρες Λαδιάς Χαρίλαος, Φιλίππου Τάκης, και από
τις γυναίκες Γώγου Βάσω, Καλλιά Ευγενία, Καραπάνου Βάσω, Κορώνη
Αλέκα, Ποδηματά Αλίκη (και γράφω με αλφαβητική σειρά και όχι με
απόδοση  και συνεισφορά ) και όσοι άλλοι μπορούσαμε να βοηθήσουμε
λίγο ή πολύ και να χαρούμε την παρέα. Φυσικά από καμιά εκδήλωση δεν
λείπει και η σοβαρή βοήθεια του προέδρου του χωριού του Τάσου
Καλλιά.

Χαμογελαστά πρόσωπα, και όλα γίνονται με τη σειρά τους. Όση ώρα
ψήνεται το φαγητό, μπαίνουν σε σακουλάκια ψωμί, χαρτοπετσέτα,
πιρούνι, μαχαίρι, κουτάλι, για να γίνει γρήγορα το σερβίρισμα να μείνει
χρόνος για χορό. Και δεν λείπουν τα τσίπουρα και τα πειράγματα. 

Έτοιμα και τα κουπόνια για την ελάχιστη συνεισφορά του γεύματος.
Απόγευμα και όλοι και όλα στη θέση τους. Άρχισε και ο κόσμος να συγκεντρώνεται. Το ανησυχητικό, κατάμαυρα τα σύννεφα, περ-

νάνε, μας βλέπουν και φεύγουν. Ένα όμως ζήλεψε τόσο πολύ που ήθελε να ’ρθει μαζί μας στο γλέντι. Και αρχίζει μια μπόρα, που τρέ-
χουμε όλοι, για να βρεθεί τρόπος να προστατευθούν φαγητά, να σκεπαστούν τα πάντα από την τόσο δυνατή μπόρα. Όμως κανείς δεν
φεύγει. Όλοι όσοι είχαν έλθει ήταν αποφασισμένοι να μείνουν, προς το παρόν προστατευμένοι κάτω από μπαλκόνια. Και το σύννεφο
αφού έκανε τη ζημιά του μαζεύει τις σταγόνες του και φεύγει. Και αρχίζουμε, όσοι μπορούσαμε, να στεγνώνουμε  με κάθε τρόπο καρέ-
κλες και τραπέζια. Η ορχήστρα κουρδίζει τα όργανα, και η πλατεία αρχίζει να γεμίζει. Τι κι αν έβρεξε; Δεν χάνουμε το παζαράκι μας.
Παρών και ο Δήμαρχός μας Τσιαντής Δημήτρης. 

Ο Πρόεδρος του Πολιτιστικού Συλλόγου Γιάννης Γιαννακόπουλος καλωσορίζει όλους στην τελευταία εκδήλωση του καλοκαιριού
και όπως λέει στην πρώτη του νεοεκλεγέντος Διοικητικού Συμβουλίου του Πολιτιστικού Συλλόγου του χωριού μας, ευχαριστεί εκείνους
που αψηφώντας τη βροχή (και εδώ που τα λέμε και την ψύχρα) συμμετέχουν στην εκδήλωση. Εύχεται καλό Φθινόπωρο, καλό χειμώνα
και προ παντός καλή διασκέδαση. Το χειροκρότημα ενθαρρύνει όλους, γιατί ας μην το κρύψουμε, πήγε λιγάκι η ψυχή μας προς την απο-
γοήτευση την ώρα της μπόρας. Γι αυτό μας λυπήθηκε και το σύννεφο και έφυγε.
Τον λόγο παίρνει το μέλος του ΔΣ του Πολιτιστικού  Συλλόγου, Καλλιάς Τάσος και λέει.
Φίλες και φίλοι, αγαπητοί συγχωριανοί,
Φτάσαμε αισίως στην τελευταία εκδήλωση του φετινού καλοκαιριού μετά από την πολύ πετυχημένη Γιορτή Κρασιού και τόσες όμορφες
και ενδιαφέρουσες πολιτιστικές εκδηλώσεις του Μορφωτικού και Πολιτιστικού Συλλόγου Μεσενικόλα, που έγιναν με την αρωγή του
Δήμου Πλαστήρα και της Τοπικής Κοινότητας ου Χωριού μας. Η δική σας υποστήριξη και πάνω απ’ όλα η τόσο παρήγορη και σημαντι-
κή παρουσία πολλών νέων που προτίμησαν φέτος το χωριό μας για να περάσουν λίγες ημέρες ξεγνοιασιάς, έπαιξαν πολύ μεγάλο ρόλο
στο να περάσουμε φέτος ένα υπέροχο καλοκαίρι. Μπήκε ο Σεπτέμβρης όμως και νάμαστε και στο  φετινό μας Παζαράκι, που έχει την
δική του παλιά ιστορία, από τότε που οι πωλητές εξέθεταν τα εμπορεύματά τους στους πάγκους ή ακόμη και στο χώμα στην Νεβρόπολη
στην περιοχή «Παλιά Λιθάρια». Ρούχα, παπούτσια, είδη προίκας, γλυκίσματα της εποχής, τυροκομικά χαλιά και κιλίμια, καθώς και ζώα,
ήταν κάποια από τα είδη που πουλούσαν τότε οι διάφοροι έμποροι στους πάγκους τους. Ο κόσμος πήγαινε εκεί για να προμηθευτεί ό,τι
είχε ανάγκη, μιας και δεν υπήρχαν οι σημερινές ευκολίες. Με τα χρόνια το παζαράκι άλλαξε μορφή και πλέον το βλέπουμε περισσότερο
σαν διασκέδαση αφού το έχουμε συνδυάσει κιόλας με το μαγείρεμα προβατίνας με το πλιγούρι και φυσικά το γλέντι. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΔΗΜΑΤΑΣ

ΤΟ ΠΑΖΑΡΑΚΙ ΜΑΣ
Ένα σημαντικό γεγονός με ρίζες του παρελθόντος συνεχίζει και σήμερα

Γράφει ο Χρήστος Μηλίτσης.

Ένας πραγματικά ακοίμητος, ενεργητικός
και αποδοτικός εργάτης του πνεύματος με
πολυετή πολύτιμη προσφορά για το
Μεσενικόλα είναι ο καλός μου φίλος και
συγχωριανός μου Άγγελος Ποδηματάς.
Είναι γιος του Κωνσταντίνου Ποδηματά
που χρημάτισε πρόεδρος του χωριού το
1917 και ήταν ένας από τους καλυτέρους
κατοίκους του χωριού μας. Είχε μια πολυ-
μελή οικογένεια που αποτελούνταν από
έντεκα άτομα, εφτά κορίτσια και τέσσερα
αγόρια. Ένα από τα αγόρια αυτά είναι και
ο αγαπητός  φίλος μου Άγγελος. 

O Άγγελος μετά τις Γυμνασιακές του
σπουδές παρακολούθησε μαθήματα στη
Ανωτάτη Βιομηχανική Σχολή  Αθηνών.

Διορίστηκε Εφοριακός Υπάλληλος στην
Αθήνα. Αγωνίστηκε και αυτός στην
Αντίσταση, μέσα από τις γραμμές της
Ε.Π.Ο.Ν και της Πολιτοφυλακής. Επί  23
και πλέον συναπτά έτη, λόγω των προσό-

ντων του εκλέχτηκε πρόεδρος της Ένωσης
Μεσενικολιτών Αθηνών  και από τη θέση
αυτή πρόσφερε αρκετές υπηρεσίες στο
χωριό μας, το οποίο επισκέπτεται συνεχώς. 

Με την τεράστια κοινωνική του προ-
σφορά, με την μεγάλη επιστημονική του
εμβέλεια, με τον αδαμάντινο χαρακτήρα
του και τη μεγάλη υπομονή, όχι μόνο εργά-
στηκε σκληρά για το Σύλλογο, αλλά και του
έδωσε φτερά με τη δυναμική του παρουσία
στις αρχές στην Αθήνα και στην Καρδίτσα,
για να αντρωθεί και να γίνει ο αξιολογότε-
ρος Σύλλογος όλων των Νεβροπολίτικων
χωριών. Έτσι προσέφερε στο χωριό μας,
που τόσο το αγαπά, μια σειρά από επιτυχίες
που έφεραν την προσωπική του σφραγίδα.
Πλούσιο και δημιουργικό το έργο του
Συλλόγου επί της προεδρίας του. 

Πολλές ψυχαγωγικές, καλλιτεχνικές και
εορταστικές εκδηλώσεις, έγιναν στο χωριό
μας στα χρόνια της προεδρίας του.
Συνέβαλε  αρκετά στις επιτυχίες της γιορτής
του κρασιού Μεσενικόλα τις οποίες και
κάθε φορά ενίσχυε οικονομικά, αλλά κυριό-
τερο από όλα αυτά είναι ότι παρά τις αντί-
ξοες οικονομικές συνθήκες κατόρθωσε να
διατηρήσει την έκδοση ης εφημερίδας
“ΝΕΒΡΟΠΟΛΗΣ” που αποτελεί το συνδε-
τικό κρίκο μεταξύ των απανταχού
Μεσενικολιτών. Λόγω ηλικίας αποσύρθηκε
και ζει σήμερα στο Χολαργό Αττικής  με τη
σύζυγο του Φωτεινή και τα δυο αγόρια του
το Χρίστο και το Γιάννη. Για τη μεγάλη
αυτή προσφορά στο χωριό μας η Ένωση
Μεσενικολιτών Αθηνών τον ανακήρυξε επί-
τιμο Πρόεδρό της.
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Ενημέρωση
ΚΤΗΜΑΤΟΓΡΑΦΗΣΗ ΠΕΡΙΟΧΗΣ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΕΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΡΔΙΤΣΑΣ

Γνωστοποιούμε στους συμπατριώτες μας Καρδιτσιώτες
ότι η προθεσμία για την υποβολή δηλώσεων ιδιοκτη-
σίας στο Εθνικό Κτηματολόγιο για ολόκληρη την
Περιφερειακή Ενότητα Καρδίτσας (Αργιθέα,
Καρδίτσα, Λίμνη Πλαστήρα, Μουζάκι, Παλαμάς,
Σοφάδες) λήγει για τους κατοίκους εσωτερικού την 27η
Οκτωβρίου 2017 και για τους μόνιμους κατοίκους εξω-
τερικού την 12η Δεκεμβρίου 2017. Οι δηλώσεις κατατί-
θενται στα κατά τόπο αρμόδια Γραφεία
Κτηματογράφησης που λειτουργούν σε όλους τους
Δήμους της Καρδίτσας.
http://www.ktimatologio.gr/Pages/News.aspx?id=370
Υπενθυμίζουμε ότι δήλωση ιδιοκτησίας πρέπει να υπο-
βάλουν όλοι όσοι έχουν ακίνητη περιουσία σε οποιοδή-
ποτε χωριό, κωμόπολη ή πόλη της Περιφερ. Ενότητας
Καρδίτσας (δηλαδή, διαμέρισμα, μονοκατοικία, αποθή-
κες, οικοδομή, οικόπεδο, αγροτεμάχιο κλπ). Για οδη-
γίες για την κατάθεση της δήλωσης και τα σχετικά
έγγραφα (τίτλους ιδιοκτησίας, τοπογραφικά διαγράμ-
ματα κλπ) που πρέπει να προσκομίσουν, πατήστε στο
παρακάτω link του Εθνικού Κτηματολογίου.
h t t p : / / w w w . k t i m a t o l o g i o . g r / c a d a s t r a … / …
/Kgcwbcv5d1GNBJFO.aspx
Τέλος, καλό θα ήταν πριν την υποβολή της δήλωσης,
να συμβουλευτείτε τον δικηγόρο και τον μηχανικό σας,
όπως επίσης, να τηλεφωνήσετε και στο αρμόδιο γρα-
φείο κτηματογράφησης.
Για περισσότερες πληροφορίες απευθυνθείτε στην ιστο-
σελίδα του Εθνικού Κτηματολογίου
www.ktimatologio.gr

Σύλλογος των Απανταχού Καρδιτσιωτών

ΖΗΤΑΜΕ ΣΥΓΝΩΜΗ
Στην προηγούμενη εφημερίδα μας ο δαίμονας του τυπο-
γραφείου μπήκε όχι μόνο στο τύπωμα αλλά και, μπροστά
από τα μάτια μας στον τελευταίο έλεγχο πριν  ταχυδρο-
μηθεί η εφημερίδα. Έτσι λίγες σειρές από την θαυμάσια
εκδήλωση για τα παιδιά της 7ης  Αυγούστου, ξεπήδησαν
μέσα στην εκδήλωση στη μνήμη του Απόστολου
Σταφυλά.  Ζητάμε συγνώμη και από τον Πολιτιστικό
Σύλλογο του Χωριού μας, αλλά και από την οικογένεια
του Απόστολου Σταφυλά γι’ αυτήν την παράβλεψη.
Η Συντακτική Επιτροπή της “Νεβρόπολης”

Ο Επίτιμος Πρόεδρος Ε.Μ.Α. Άγγελος Ποδηματάς

N-NO-458.qxp_PROTYPO  10/12/17  12:34 PM  Page 1



Σελίδα 2 N ε β ρ ό π ο λ η

Γράφει ο Χρήστος Μηλίτσης

Δεν μπορεί κάνεις να αμφισβητή-
σει αυτά που βλέπονται καθημε-
ρινά στη τηλεόραση και γράφο-

νται σε δικές μας και ξένες εφημερίδες.
Οι περισσότεροι κάτοικοι αυτής της
ταλαίπωρης χώρας που λέγεται Ελλάδα,
που άλλοτε μεγαλούργησε και δώρισε
τα φώτα της σε ολόκληρη την οικουμέ-
νη, σήμερα δεινοπαθεί, πεινάει, πνέει τα
λοίσθια. Δυστυχία, φόβοι, ανεργία,
αυτοκτονίες και ανασφάλεια επικρατεί
παντού. Απεργίες σε έξαρση. Οι αγρό-
τες βρίσκονται τώρα για αρκετά μερό-
νυχτα στους δρόμους. Οι απολύσεις
δημοσίων υπαλλήλων δεν έχουν τελειω-
μό. Χιλιάδες οι άνεργοι εργάτες. Οι
φόροι και τα χαράτσια καθημερινά
αυξάνονται. Πως λοιπόν να ανταποκρι-

θεί σε τόσες υποχρεώσεις ό άνεργος που
δεν έχει δουλειά; και που δεν έχει ψωμί
για την καθημερινή σίτιση της φαμελιάς
του και στα παιδιά του που στέλνονται
νηστικά στο σχολείο και λιποθυμούν
εκεί από τη πείνα τους. Πως μπορεί
κανείς να εξηγήσει αυτά τα έκτροπα
που συμβαίνουν καθημερινά στη χώρα
μας. Ληστείες, εκφοβισμοί, νυχτερινές
εισβολές στα σπίτια για πλιάτσικο,
ακόμη και φόνοι για δέκα και είκοσι
ευρώ. Ο νηστικός βρίσκεται σε απόγνω-
ση και δεν διστάζει να κάνει τα πάντα
για να κρατηθεί στη ζωή. Ο Σααδή,
ένας Τούρκος φημισμένος ποιητής
έλεγε; «Όταν τα μάτι βουρκωθεί και
κιτρινίσει η όψη, το χέρι πιάνει το σπαθί
ακόμα και απ’ τη κόψη». Ίσως αν όχι
όλες μερικές ληστείες να έχουν το λόγο
αυτό. Η πείνα είναι αβάσταχτη, ανυπό-

φορη και μεγαλώνει κάθε μέρα. Ούτε
στο σαράντα στα χρόνια της δυσβάστα-
χτης Γερμανο-Βουλγαρο-Ιταλικής τρι-
πλής κατοχής δεν είχε φτάσει σε τέτοιο
ακραίο  σημείο. Οι κατακτητές τότε
πότε με επιτάξεις και πότε με τα  ψεύτι-
κα μάρκα τους που έκοβαν αφείδωλα,
έπαιρναν το βίο του κοσμάκη και οι
άνθρωποι ιδίως στις πόλεις πέθαιναν
στους δρόμους. Που να έβρισκες τότε
κάτι να φας για κρατηθείς στη ζωή, ένα
καρβέλι ψωμί κόστιζε 122 εκατομμύρια
δραχμές. Σήμερα ψωμί υπάρχει παντού,
οι φούρνοι είναι γεμάτοι, αλλά με τι να
το αγοράσει κανείς το καρβέλι, όταν το
πορτοφόλι είναι αδειανό. Φτώχια, και
μιζέρια αφανίζουν κάθε ίχνος αξιοπρέ-
πειας. Βλέπεις ανθρώπους να ψάχνουν
στους κάδους του Δήμου και στους
δρόμους στις λαϊκές αγορές όταν τελει-

ώσουν για να βρουν κάτι που έμεινε,
ένα μήλο ή πορτοκαλάκι, ή ακόμα και
ένα λάχανο πεταμένο να ησυχάσουν για
λίγο τα στομάχια τους. Βλέπεις ανθρώ-
πους που πριν ζούσαν με αξιοπρέπεια
να απλώνουν τα χέρια τους σήμερα για
να πιάσουν ένα δέμα με πορτοκάλια ή
ένα λάχανο που φέρνουν κάπου-κάπου
παραγωγοί και τα μοιράζουν άλλοι από
ευσπλαχνία και άλλοι γιατί δεν υπάρ-

χουν χρήματα και δεν μπορούν να τα
πωλήσουν. Η πείνα θερίζει, οι περισσό-
τεροι άνθρωποι λιμοκτονούν. Με αυτές
τις σκέψεις θυμήθηκα στα περασμένα,
όταν διάβασα τους παρακάτω στίχους
τα θλιβερά συναισθήματα που ένοιωσα
και που πιστεύω ότι θα τα αισθανθεί και
ο αναγνώστης όταν τους διαβάσει κι
αυτός, τους καταγράφω: «Χριστέ δεν
έχουμε ψωμί στο σπίτι μας και κλαίω,
για δες το καλαθάκι μας αν ψέματα Σου
λέω./ Εγώ είμαι καλό παιδί μου είπε η
μητέρα και δεν πειράζει νηστικό να
μείνω και μια μέρα,/ Μα τα μικρά αδελ-
φάκια μου και η πιο μικρή μας Φρόσω
δεν είναι κρίμα να πεινά μέρα και νύχτα
τόσο. Η προσευχή λοιπόν και η θεία
Πρόνοια μόνο μπορούν να μας σώσουν
απ’ τη μεγάλη αυτή συμφορά. Ευτυχώς
υπάρχει ελπίδα.

NEBPOΠOΛH
Mηνιάτικη Εφημερίδα

Eκδότης
Ένωση Μεσενικολιτών Aθηνών

Υπεύθυνος σύμφωνα με τον νόμο
ΧΡΥΣΟΣΤΟΜΟΣ ΚΑΡΒΟΥΝΗΣ

Ψαρά Ξ. 4-8,  Άγ. Ελευθέριος Τ.Κ. 111 43
Tηλ. & Fax: 210 2289877 

Κινητό: 6977686749

ΣYNTAKTEΣ
Eκλεγμένη 7μελής επιτροπή

ΔIEYΘΥΝΣΗ ΓΡΑΦΕΙΩΝ
Σατωβριάνδου 29-7ος όροφος,
104 31 Aθήνα - Κιν: 6971735155

Σύλλογοι, Οργανισμοί:20€,  Ιδιώτες: 20€

Σχεδιασμός - Επιμέλεια 
“Καλαυρία”

KΩN/NOΣ KYPIAKOΠOYΛOΣ
THΛ: 6847794 - 6845288 - FAX: 6842009

e-mail: calavria@acci.gr

ΟΧΙ ΑΛΛΗ ΕΞΑΘΛΙΩΣΗ
Ο κοσμάκης πεινάει

Τα μέλη του Συλλόγου μας μαζί με τους εθε-
λοντές και τις εθελόντριες του χωριού μας
μαγειρεύουν κάθε χρόνο και προσφέρουν σε
σας αυτό το νόστιμο παραδοσιακό έδεσμα.
‘Όμως, μαζί με το καλό φαγητό, το
Μεσενικολίτικο κρασί, το γλέντι και το χορό
θα υπάρχει και φέτος μία λαχειοφόρος αγορά
και σας παρακαλώ να στηρίξετε αυτήν μας
την προσπάθεια. Είναι μία προσπάθεια για να
βοηθήσουμε τον Σύλλογό μας που έχει τόσες
ανάγκες. Αλλά δεν θα σας κουράσω περισσό-
τερο αφού όλοι περιμένουμε να ξεκινήσει το
γλέντι. Απολαύστε το νόστιμο παραδοσιακό
μας πιάτο, και το εξαιρετικό ντόπιο κρασί.

Καλό Φθινόπωρο να έχουμε και φέτος και
καλή διασκέδαση στην αποψινή μας εκδήλω-
ση.

Και δεν χρειάζονται άλλα λόγια. Το φαγη-
τό νοστιμότατο, και ο χώρος για χορό γεμίζει.
Τσάμικα, συρτά και χοροί από πολλά μέρη
της Ελλάδας. Και χορός πολύς, μιας και είναι
η τελευταία ευκαιρία για το φετινό καλοκαίρι. 

Όλοι χορεύουν μέχρι αργά. Κι όταν πια
είναι ώρα αποχώρησης όλοι συγχαίρουν τους
παράγοντες της σημερινής εκδήλωσης και
εύχονται τα καλύτερα στον οργανωτή
Σύλλογο. Οι τελευταίοι, έ! Φροντίζουμε να
μαζέψουμε και την πλατεία, και να ταξινομη-
θούν τραπέζια και καρέκλες. Τέλος του γλε-
ντιού, τέλος του καλοκαιριού. 

Πραγματικά αξίζουν συγχαρητήρια στο
Διοργανωτή Πολιτιστικό Σύλλογο του χωριού
μας για την εκδήλωση, και πολλά συγχαρητή-
ρια στους εθελοντές, και σε κείνους που κατο-
νομάσαμε αλλά και σε όλους εκείνους που
παίρνουν χαρά προσφέροντας, σε όλες τις
εκδηλώσεις.
Καλό χειμώνα και του χρόνου να είμαστε όλοι
υγιείς και να ξαναβρεθούμε.

Γράφει ο Χρήστος Μηλίτσης

Hμηνιάτικη εφημερίδα της Ένωσης
Μεσενικολιτών Αθήνας, στο
Αυγουστιάτικο φύλλο της αναφέ-

ρεται στα γεγονότα και τις εκδηλώσεις
που συνέβησαν από τις 10 Ιουλίου μέχρι
και τις 9 Αυγούστου του 2017. Μεταξύ
αυτών αναφέρεται και στα πεπραγμένα,
στα έργα και στη προσφορά του
Αποστόλου Σταφυλά, που υπήρξε πρόε-
δρος  στο χωριό μας από το 1991 έως
το1998. Μίλησαν για αυτόν με τα καλύτε-
ρα λόγια ο κ. Δημήτριος Τσιαντής, δήμαρ-
χος της Λίμνης Πλαστήρα, ο κ. Χρήστος
Γιαννακόπουλος, πρόεδρος του
Πολιτιστικού Συλλόγου Μεσενικόλα, ο εν
αποστρατεία ταξίαρχος χωροφυλακής κ.
Σεραφείμ Ζάχος, ο οποίος είναι πρώτος
εξάδελφος του και επειδή τόνισε ίσως
μερικοί σκεφτούν ότι δεν θα είναι αντικει-
μενικός στο λόγο του, για να αποφύγει
τον υπαινιγμό αναφέρθηκε σε αυτά που
έγραψα για το μακαρίτη πρόεδρο στη
σελίδα 247 του βιβλίου μου ΑΓΡΑΦΑ της
β! έκδοσης που εκδόθηκε το 1997 και
τελευταία μίλησε ο παιδικός του φίλος κ.
Γεώργιος Ψημμένος στρατιωτικός γιατρός
αεροπορίας. Κανείς όμως και από τους

τέσσερις ομιλητές δεν αναφέρθηκε στο
μεγαλύτερο ιστορικό γεγονός που συνέβη
στο χωριό μας στα χρόνια της επανάστα-
σης του 1878 που συστήθηκε η προσωρινή
Διοίκηση στο Μεσενικόλα την οποία ο
πρόεδρος κατέγραψε σε  μεγάλη πλάκα
την οποία εντοίχισε στη κεντρική πλατεία
του χωριού μας, ενώ αναφέρθηκαν σε
έργα σπουδαία μεν αλλά ήσσονος σημα-
σίας. 

Θυμάμαι ήταν Αύγουστος του 1997
και παίρναμε το καφεδάκι μας με το πρόε-
δρο απολαμβάνοντας τη δροσιά κάτω από
τα σκιερά πλατάνια της κεντρικής πλατεί-
ας του χωριού μας. Μιλήσαμε για τα προ-
βλήματα του χωριού μας. Στην πορεία
αυτής της συζήτησης αναφέρθηκα ότι
συνέβη τον Απρίλιο του 1878 στο χωριό
μας, ένα σπουδαίο ιστορικό γεγονός το
οποίο πρέπει να καταγραφεί γιατί έχει
μεγάλη ιστορική σημασία. Του ανέφερα
ότι στις 5 του Απρίλη του 1878 συστήθηκε
στο χωριό μας η προσωρινή Διοίκηση
στην οποία, οι οπλαρχηγοί των Αγράφων
συγκεντρώθηκαν στο χωριό και εξέλεξαν
ομόφωνα πρόεδρό της το Μεσενικολίτη
οπλαρχηγό Απόστολο Βασιαρδάνη με
σκοπό να συντονίσουν τις περαιτέρω
ενέργειες για τη συνέχιση του αγώνα, στα

ηρωικά Άγραφα και σε ολόκληρη τη
Θεσσαλία, που, ενώ είχαν αγωνιστεί
περισσότερο από κάθε άλλη περιφέρεια
της χώρας, παρέμειναν περισσότερο από
50 χρόνια αφότου δημιουργήθηκε το
Ελληνικό κράτος κάτω από την Τουρκική
κατοχή. Από ότι κατάλαβα ο πρόεδρος
δεν γνώριζε τίποτε για το θέμα αυτό.
Ζήτησε να μάθει από πού είχα την πηγή
αυτών που του εξέθεσα. Του προσκόμισα
την άλλη μέρα τα σχετικά έγγραφα που
φύλαγα στο αρχείο μου, που ήταν καταγε-
γραμμένο το ιστορικό αυτό γεγονός, και
έτσι πήρε την απόφαση. Εισηγήθηκε το
θέμα στο Κοινοτικό Συμβούλιο και πάρ-
θηκε η απόφαση. Έγινε μια μεγάλη πλάκα
που τοποθετήθηκε στη κεντρική πλατεία
το 1998 στην οποία αντιγράφηκε η προκή-
ρυξη που έχει ως εξής.
«Συνελθόντες οι υποφαινόμενοι κάτοικοι
των διαφόρων χωρίων, επιφορτισμένοι με
ιδιαιτέραν εντολήν των χωρίων μας, όπως
εκλέξωμεν τα μέλη της προσωρινής διοι-
κήσεως των Αγράφων, πλην του Κολ
Ρεντίνης, εξελέξαμεν ως τοιαύτα τους κ.
Απόστολον Βασαρδάνην, Γεώργιον
Χριστούλαν, Γεώργιον Λαγών, Δημήτριον
Ψάραν, Αναγνώστην Βλέτσαν, Θωμάν
Ποζούν, και B. Πολύζον. Εις τα μέλη

ταύτα της προσωρινής διοικήσεως δίδο-
μεν την ρητήν εντολήν να διοικώσι τον
τόπον κατά νόμον και παραστώσι τα
δίκαια μας ενώπιον της Ελευθέρας
Ελλάδος και της πεφωτισμένης Ευρώπης
και εν γένει να πράττωσι παν ότι εγκρίνω-
σι δια την διοίκηση του τόπου και να απο-
τινάξωμεν τον αφόρητον ζυγόν της
Τουρκίας και ενωθώμεν μετά της Μητρός
μας Ελλάδος υπό το σκήπτρο του λαοφι-
λούς ημών και σεπτού Βασιλέως Γεωργίου
του Α!
1878 Απρυλύου 5 Μεσηνυκόλα
Oι πρόκριτοι των χωριών
Τάσιος Ζαγανός. Χρίστος Tόβα.
Διμιτρι τόλου. Νικώλαος Βασίλογλου.
Δημήτριος κ. Καζαής. 
Α. Δ. Κουκουρίκος.
Νικόλας Δ. Ντούγκας. Α. Κοτρότσιος.
Αθανάσιος Φανάρας. Παπαθεόδωρος.
Ντοσίου.

Δεν ήταν σωστό να παραβλεφτεί το σπου-
δαίο αυτό ιστορικό γεγονός από όλους
τους ομιλητές γιατί αυτό και μόνο κατα-
ξιώνει τον αείμνηστο Απόστολο Σταφυλά,
που διαβάζοντας τα όσα γράφονται σε
αυτή τη πλάκα θα τον θυμούνται πάντοτε
οι επερχόμενες γενιές του Μεσενικόλα.

ΣΟΒΑΡΗ ΠΑΡΑΛΕΙΨΗ

Εγώ ποτές δεν μπόρεσα
τα γράμματα να μάθω
να βγάλω το Γυμνάσιο
πιο πάνω να σπουδάσω.

Μες στο σχολειό μου ήμουνα
ωραίος καλλιγράφος
κακώς που δεν εσπούδασα
για Δημοσιογράφος.

Όμως δεν το μετάνιωσα
που δεν το ’χω καταφέρει
δεν θα ’θελα να ήμουνα
’γω σαν τον Πρετεντέρη.

Ετούτος είναι έξυπνος
μιλάει σοβαρά
πολλά δεν λέει ψέματα
μόνο καμιά φορά.

Όμως σαν βγαίνει στο γυαλί
κι αρχίζει να μιλάει
ο παπαγάλος στο κλουβί
αμέσως κελαηδάει.

Ο καναλάρχης του ότι πει
αυτός θα μεταδώσει
αφού για τούτα που θα πει
φόρο δεν θα πληρώσει.

Την Τρέμη μας την χάσαμε
απώλεια τρανή
και δεν θα ξανακούσουμε
σαρδάμ για να μας πει.

Αν έμοιαζα στον φίλο μου
τον Γιώργο τον Αυτιά
κανένας δεν θα έπαιρνε
από μένα την πρωτιά.

Όλη τη μέρα θα έλεγα
για τούτα και γι αυτά
κανένας δεν θα πρόφταινε
να βγάλει ούτε μιλιά.

Όμως πολύ δεν τόθελα
τον Τσίμα εγώ να μοιάσω
το κόμμα που μ’ ανέδειξε
να το καταδικάσω.

Εγώ θα ήμουν σοβαρός
σωστός ιδεολόγος
άριστα θα κατάφερνα
να γίνω γυρολόγος.

Όμως δεν θα με χάλαγε
Ρουσόπουλος να γίνω
να είμαι στην Κυβέρνηση
να δένω και να λύνω.

Ποτέ δεν θα ντρεπόμουνα
που ήμουν κομουνιστής
όμως τώρα είμαι καλύτερα
σαν καπιταλιστής.

Αν Κύρτσος εγινόμουνα
θα ήμουν πολυτεχνίτης
καθόλου δεν με πείραζε
που πρώτα ήμουν Κνίτης.

Αυτοί που προανέφερα
παίρνουν πολλά λεφτά
να κάνουνε τα ψέματα
ότι είναι αληθινά.

Όταν κοιτάζεις το γυαλί
το βλέπεις καθαρά
ότι σε βομβαρδίζουνε
με ψέματα πολλά.

Νομίζουν ότι ο λαός
τα χόρτα πως βοσκάει
και πως τον κατευθύνουνε
όπου θέλουνε να πάει.

Όμως ο Ελληνικός λαός
χορτάρια δε βοσκάει
κι όταν αυτοί γαυγίζουνε
την πλάτη τους γυρνάει.

Κερασοπούλας

Ο Δημοσιογράφος

Λιγοστεύουμε δυστυχώς !!!
Με λιγότερους μαθητές, πέντε στον αριθμό, αλλά και χωρίς νηπιαγωγείο θα λειτουρ-
γήσει φέτος το Δημοτικό σχολείο Μεσενικόλα. Την Δευτέρα 11 Σεπτέμβρη τελέστηκε ο
Αγιασμός, και μια νέα σχολική χρονιά ξεκίνησε.
Στους μαθητές και στον δάσκαλο κύριο Θωμά Ξάφη, ευχόμαστε καλή σχολική χρονιά,
με υπομονή, επιμονή αλλά και διάθεση για μάθηση από την πλευρά των παιδιών !!!
Τραγική απώλεια
Έφυγε ξαφνικά από τη ζωή η Βάσω Ροβολή-Ιωακείμ μετά από εγκεφαλικό επεισόδιο
σε ηλικία μόλις 57 ετών. Η Βάσω αντιμετώπιζε σοβαρό πρόβλημα με τον καρκίνο τον
τελευταίο χρόνο, το οποίο πάλευε με αξιοθαύμαστη γενναιότητα.  Η κηδεία της έγινε
το απόγευμα της Πέμπτης 21 Σεπτεμβρίου στο χωριό μας.  Θερμά συλλυπητήρια στην
οικογένειά της.

Προσφορές στον εκπολιτιστικό σύλλογο
Στον Εκπολιτιστικό Μορφωτικό Σύλλογο Μεσενικόλα προσέφεραν:
Η κ. Έφη Γ. Ράϊκου 50 ευρώ.
Η κ. Φούλα Κάτσιανου 20 ευρώ στη μνήμη του συζύγου της Γιάννη Σπανού.
Ανώνυμη Μεσενικολίτισα 20 ευρώ.
Το Δ.Σ. του συλλόγου ευχαριστεί θερμά.
Ποδηλατικός αγώνας
Με μεγάλη επιτυχία έγινε την Κυριακή 24 Σεπτέμβρη ο ποδηλατικός αγώνας με ποδη-
λάτες από όλη την Ελλάδα που ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα του Ποδηλατικού
Ομίλου Καρδίτσας και είχαν την ευκαιρία να αγωνισθούν σε μια μαγευτική διαδρομή,
τερματίζοντας στον Μεσενικόλα. Ο Μεσενικολίτης οινοποιός Γιώργος Καραμήτρος
στάθηκε αρωγός και πάλι και υποδέχτηκε τους ποδηλάτες αλλά και όλον τον κόσμο
στην πλατεία του χωριού μας! Η διαδρομή για την μεγάλη κατηγορία του αγώνα
«Ανάβαση WINERY MONSIEUR NICOLAS by G. KARAMITROS» ήταν 17 Km με αφετη-
ρία την αναρυθμιστική λίμνη, και περιλάμβανε την ανάβαση μέσω Μοσχάτου μέχρι το
μοναστήρι της Κορώνας και στη συνέχεια την πανέμορφη διαδρομή Κορώνα-
Μεσενικόλας μέσω της παλιάς εθνικής οδού Καρδίτσης-Αγρινίου. Στην πλατεία του
χωριού μας έγινε η απονομή των μεταλλείων στους νικητές ενώ προσφέρθηκαν σε όλο
τον κόσμο εδέσματα και φυσικά κρασιά Καραμήτρου.

Νέα του χωριού
+από σελ. 4

+από σελ. 1
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Η Νεβρόπολη ενημερώνει

Πριονάς Στέλιος
Επίτροπος Ι.Ν. Κοιμήσεως Θεοτόκου Μεσενικόλα

Σελίδα 3N ε β ρ ό π ο λ η

w Την Πέμπτη 31/8/2017, απεβίωσε ο συγχωριανός μας
Νώντας Δ. Παϊζάνος, ετών 102. Η κηδεία του τελέστηκε
στον Ι.Ν. Αγίου Σπυρίδωνος Βόλου. Ευχόμαστε να είναι
αιώνια η μνήμη του Νώντα Παϊζάνου.

w Την Πέμπτη 31/8/2017, απεβίωσε ο συγχωριανός μας
Ευθύμιος Χαλκιάς, ετών 84. Η κηδεία του τελέστηκε στον
Ι.Ν. “Κοίμηση της Θεοτόκου” Μεσενικόλα. Μετά την τελετή
η οικογένεια πρόσφερε καφέ στην καφετέρια.
Ευχόμαστε να είναι αιώνια η μνήμη του Ευθύμιου Χαλκιά.

w Την Πέμπτη 21/9/2017, απεβίωσε η συγχωριανή μας
Βασιλική Ρουβολή-Ιωακείμ, ετών 56. Η κηδεία της τελέστη-
κε στον Ι.Ν. “Κοίμηση της Θεοτόκου” Μεσενικόλα. Μετά
την τελετή η οικογένεια πρόσφερε καφέ στην καφετέρια.
Ευχόμαστε να είναι αιώνια η μνήμη της Βασιλικής Ρουβολή.

Κηδείες

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ ΝΕΒΡΟΠΟΛΗΣ 
ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017

1.  ΡΑΪΚΟΣ Κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                    ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ          20€

2.   ΣΒΑΡΝΑΣ ΒΑΪΟΣ                                           ΠΕΙΡΑΙΑΣ                    20€

3.   ΝΑΣΤΟΥΛΗ-ΘΕΟΓΙΑΝΝΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ     ΓΑΛΑΤΣΙ                      30€

4.   ΚΟΤΡΩΤΣΙΟΣ Γ. ΧΡΙΣΤΟΣ                   Ν. ΦΙΛΑΔΕΛΦΕΙΑ      50€

5.    ΚΟΥΡΚΟΥΝΗ ΕΥΡΥΔΙΚΗ                             ΦΑΡΣΑΛΑ                   20€

Προσφορές στην εκκλησία

w Η οικ. Τζένης Κρανιά προσέφερε το ποσό των
250€ για τις ανάγκες της εκκλησίας, υπέρ υγείας.

w Ο Βασίλειος και η Αρετή Αγορίτσα προσέφεραν
το ποσό των 200€ για τις ανάγκες της εκκλησίας.

w Η κα Καίτη Ψάρρα προσέφερε το ποσό των 50€
για τις ανάγκες της εκκλησίας.

w Ο κος Αλέκος Παϊζάνος προσέφερε το ποσό των
50€ για τις ανάγκες της εκκλησίας, στη μνήμη του
προσφιλούς του θείου Νώντα Δ. Παϊζάνου.

Απονομή Τίτλου

ΗΈνωση Θεσσαλικών Σωματείων Αττικής
«Η Πανθεσσαλική Στέγη» διοργάνωσε τη
συμμετοχή πολλών εκπροσώπων από τα
θεσσαλικά σωματεία της Αττικής στο
Αμφιθέατρο της Πανηπειρωτικής

Συνομοσπονδίας Ελλάδος, συζήτηση με θέμα το
Κτηματολόγιο και οι Δασικοί Χάρτες της Θεσσαλίας.
Τη συζήτηση χαιρέτισαν ο Πρόεδρος της Πανθεσσαλικής
Στέγης Στέφανος Κούτρας, οι Βουλευτές Βράντζα
Παναγιώτα (ΣΥΡΙΖΑ), Χρήστος Μπουκώρος (ΝΔ), ο
Πρόεδρος Καναλιωτών και Περιφερειολόγος Λάμπρος
Πυργιώτης, ο Μήλης Νίκος Α’ Αντιπρόεδρος Τεχνικού
Επιμελητηρίου Ελλάδος, ο Αντιπρόεδρος της
Πανηπειρωτικής Συνομοσπονδίας Ελλάδος κ.Κονής. Οι
ομιλητές ανέπτυξαν τα επίμαχα θέματα με αφορμή την
έναρξη του κτηματολογίου στην περιοχή του Νομού
Καρδίτσας, καθώς και την ανάρτηση των Δασικών
Χαρτών στις Π.Ε. Λάρισας και Μαγνησίας. 
Ο Μιχάλης Καλογιαννάκης Πρόεδρος Πανελλήνιου
Συλλόγου Διπλωματούχων Αγρονόμων και Τοπογράφων
Μηχανικών, αναφέρθηκε στα σφάλματα που προκύ-
πτουν στην οριοθέτηση των εκτάσεων και την ερμηνεία
των  αεροφωτογραφιών, καθώς και στα σημεία που χρή-
ζουν ιδιαίτερης προσοχής κατά τη σύνταξη τοπογραφι-
κού διαγράμματος. Η Λένα Γρηγοροπούλου Αγρονόμος
& Τοπογράφος Μηχανικός, MSc Γεωπληροφορικής
Στέλεχος Δ/νσης Δασικών Χαρτών & Φυσικού
Περιβάλλοντος της Ε.Κ.ΧΑ. Α.Ε. Τμήμα Τεκμηρίωσης &
Περιβαλλοντικής Πληροφορίας, αναφέρθηκε αναλυτικά
για την περιοχή της Θεσσαλίας και τα ποιοτικά και ποσο-
τικά στατιστικά στοιχεία σε περιοχές που ήδη έχει καταρ-
τιστεί το Εθνικό Κτηματολόγιο και έχουν καταγραφεί
εμπράγματα δικαιώματα σε γεωτεμάχια.
Ο Γιάννης Μαχίκας Μέλος Επιστημονικής επιτροπής
ΑΤΜ ΤΕΕ, καταγόμενος από τα Τρίκαλα τόνισε τα θετι-
κά και τα αρνητικά της διαδικασίας του κτηματολογίου
και ενημέρωσε για τις ημερομηνίες έναρξης της διαδικα-
σίας υποβολής δηλώσεων ιδιοκτησίας στην περιοχή του
Νομού Καρδίτσας.
Ο Απόστολος Γαϊτάνης Δασολόγος –
Περιβαλλοντολόγος, Msc Γεωπληροφορικής, Δ/νση
Δασών Ανατολικής Αττικής, Τμήμα Δασικών
Χαρτογραφήσεων,  Μέλος Δ.Σ. «Πανθεσσαλικής Στέγης»
ανέπτυξε το θέμα της αναγκαιότητας κατάρτισης των
δασικών χαρτών και των προβλημάτων που συνεπάγο-
νται λόγω της έλλειψης αυτών. Επισήμανε επίσης τη
δυνατότητα υποβολής αντιρρήσεων κατά του περιεχομέ-
νου των δασικών χαρτών, τις συνέπειες κύρωσης αυτών,
καθώς και τη δυνατότητα εξαγοράς εκχερσωμένων δασι-
κών εκτάσεων, σύμφωνα  με το ισχύον νομοθετικό πλαί-
σιο προστασίας του περιβάλλοντος.
Η ημερίδα πραγματοποιήθηκε στα πλαίσια των ενημερω-
τικών συναντήσεων που προκάλεσε η Πανθεσσαλική
Στέγη για σημαντικά ζητήματα που άπτονται της καθη-
μερινότητας του Θεσσαλού Πολίτη. Για το λόγο αυτό
ζητήσαμε από τους ειδικούς να συντάξουμε τις πιο σημα-
ντικές χρήσιμες ερωτήσεις και απαντήσεις για την ενημέ-
ρωση των Θεσσαλών ιδιοκτητών, οι οποίες και τις παρα-
θέτουμε παρακάτω.
Ευχαριστούμε θερμά όλα τα μέλη των διοικητικών συμ-
βουλίων και εκπροσώπων φορέων που παρευρέθηκαν

στην ενημερωτική ημερίδα, συγκεκριμένα ευχαριστούμε
τους βουλευτές που χαιρέτισαν την εκδήλωση, τους σπου-
δαίους ομιλητές μας και πετυχημένους στο αντικείμενό
τους, τον Δημήτρη Παπακώστα Πρόεδρο Δ.Σ Δήμου
Αργιθέας, Πρόεδρο Στεφανιωτών Καρδίτσας Ανδρέα
Στεργίου, Πρόεδρος Συλλόγου Ανθηρού κ.Μερεντίτη, ο
κ.Μενέλαος Παπαδημητρίου ιστορικός-συγγραφέας, ο
κ.Ντέμος Νικόλαος από το σύλλογο Μουζακιωτών, ο
κ.Καναβός Μιλτιάδης Πρόεδρος Θεσσαλών Ν.Ιωνίας, ο
κ.Στυλόπουλος Επαμεινώντας εκπρόσωπος συλλόγου
ΤΡΙΚΚΗ, ο κ.Θεοχάρης Αγόρης μέλος συλλόγου
Αργιθεατών Αθήνας, Ο Πρόεδρος Συλλόγου
Φαρκαδώνας, η κα.Γιώτα Σοφία μέλος Δ.Σ συλλόγου
Θεσσαλών Άνω Λιοσίων και Βασιλάρας Βασίλης μέλος
Δ.Σ συλλόγου Θεσσαλών Άνω Λιοσίων και μέλος Δ.Σ
Πανθεσσαλικής Στέγης.

ΣΥΧΝΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ – ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟ ΚΤΗΜΑ-
ΤΟΛΟΓΙΟ
1. Πώς συνδέεται το Κτηματολόγιο με τους δασικούς
χάρτες;
Οι δασικοί χάρτες εξετάζουν την ύπαρξη δα¬σών, δασι-
κών και χορτολιβαδικών εκτάσεων. Με την εφαρμογή
του τεκμηρίου κυριότητας του Δημοσίου, οι εκτάσεις που
υπόκεινται στη δασική νομοθεσία θεωρούνται δημόσι¬ες
εφόσον δεν έχουν αναγνωριστεί ως ιδι¬ωτικές. Έμμεσα,
λοιπόν, οι δασικοί χάρτες εξετάζουν και το ιδιοκτησιακό
καθεστώς και για το λόγο αυτόν αποτελούν αναπόσπα-
στο κομμάτι του Κτηματολογίου. Εξαίρεση απο¬τελούν
οι περιοχές της Κρήτης, των Ιονίων Νήσων, των
Κυκλάδων και των νησιών Λέ¬σβου, Σάμου, Ικαρίας,
Χίου, Κυθήρων κ.ά.
2. Ποια διαδικασία πρέπει να ακο¬λουθήσει ο ιδιοκτή-
της την περίοδο των αντιρρήσεων κατά των δασικών
χαρτών;
Εφόσον για την περιοχή όπου ανήκει το ακίνητό του έχει
ξεκινήσει η διαδικασία της υποβολής αντιρρήσεων δασι-
κών χαρτών, θα πρέπει να απευθυν¬θεί σε κάποιον τεχνι-
κό σύμβουλο μηχανικό (κυρίως αγρονόμο τοπογράφο
μηχανικό) ή δασολόγο, ώστε να τον συμβουλέψει πώς
πρέπει να κινηθεί ανάλογα το χαρακτηρι¬σμό που έχει το
ακίνητο (ΔΔ, ΔΑ, ΑΔ, ΧΑ, ΑΝ κ.λ.π.). Σε περίπτωση που
απαιτηθεί αντίρ¬ρηση και όχι κάποια άλλη διαδικασία,
θα πρέπει στις περισσότερες περιπτώσεις να καταθέσει
Τεχνική Έκθεση Φωτοερμηνεί¬ας από αγρονόμο τοπο-
γράφο μηχανικό ή δασολόγο, Εξαρτημένο Τοπογραφικό
Διά¬γραμμα από αγρονόμο τοπογράφο μηχανικό ή πολι-
τικό μηχανικό και τους τίτλους του ακίνητου ή όποιο
άλλο στοιχείο αποδεικνύει έννομο συμφέρον. Σε περίπτω-
ση που δεν έχει αναρτηθεί κάποια διοικητική πράξη
(όπως παραχωρητήριο, αναδασμοί, πράξης χαρακτηρι-
σμού) και υπάρχει λανθασμένος χαρακτηρισμός, πρέπει
να καταθέσει ατελώς αντίρρηση για πρόδηλα σφάλματα.
Με τον ίδιο τρόπο πρέπει να κινηθεί ο ιδιοκτήτης εφόσον
το ακίνητό του έχει αγροτική χρήση και επιδοτείται. Με
την αίτηση πρόδηλου σφάλματος πρέπει να καταθέσει
αντίγραφο από τη δήλωση του ΟΠΕΚΕΠΕ.
3. Οι πολίτες που έχουν λάβει στα χέ¬ρια τους από το
Κτηματολόγιο διάγραμμα/ φύλλο στο οποίο απεικονίζε-
ται η περιουσία τους ως διεκδικούμενη δασική χρειάζε-
ται να υποβάλουν αντίρρηση;

Όσον αφορά τους πολίτες που έχουν λάβει επιστολές από
το Κτηματολόγιο, χρειάζεται να κάνουν την ένστασή
τους στην Ε.Κ.Χ.Α. όσον αφορά το ιδιοκτησιακό καθε-
στώς του ακινήτου. Η Επιτροπή του Εθνικού
Κτηματολογίου σ΄αυτή την περίπτωση κρίνει ποιος θα
εγγραφεί ως ιδιοκτήτης στο υπόψη ακίνητο και όχι ποια
έκταση είναι δασική. Δηλαδή μπορεί να κρίνει ότι αποτε-
λεί ιδιωτικό δάσος. Στην περίπτωση αυτή απαιτείται η
υποβολή αντιρρήσεων κατά του Δασικού Χάρτη, καθώς
άλλη Επιτροπή της Δ/νσης Δασών θα κρίνει εάν ορθώς
μία έκταση χαρακτηρίστηκε ως δασική. Σε κάθε περίπτω-
ση, δύναται ένας δασολόγος να σας συμβουλεύσει.
4. Αν οι δήμοι καταθέσουν τις οικι¬στικές πυκνώσεις
εντός χρονικών πλαισίων, αυτό σημαίνει αυτόματα και
τη νομιμοποίηση των αυθαίρετων;
Όχι, με την κατάθεση της οικιστικής πύκνω¬σης αυτό
που γίνεται είναι να εξαιρείται από τη διαδικασία της
ανάρτησης. Δηλαδή, όταν θα κυρωθεί ο δασικός χάρτης,
δεν θα περι¬λαμβάνεται η περιοχή της οικιστικής
πύκνω¬σης.
Δεν νομιμοποιούνται και ούτε εξαιρού¬νται από το δασι-
κό χαρακτήρα. Αναμένεται νομοθετική ρύθμιση, στην
οποία το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας θα
αποφασίσει με ποιον τρόπο θα αντιμετωπι¬στούν όλες
αυτές οι περιπτώσεις.
5. Τι θα γίνει αν τελικά δεν υποβάλει αντίρρηση κατά
του δασικού χάρτη;
Αν ο ιδιοκτήτης δεν υποβάλει αντίρρηση, στις περισσότε-
ρες περιπτώσεις κινδυνεύει να χάσει την ιδιοκτησία του
ακινήτου του και να περιέλθει στο Ελληνικό Δημόσιο.
ΪΩΑΝ Μ3Χ3
Διπλ. αγρονόμος - τοπ - μηχανικός
Σε ορισμένες περιπτώσεις με αίτησή του μπορεί να διεκδι-
κήσει μόνο δικαίωμα αγρο¬τικής χρήσης. Η διαδικασία
ανάρτησης δασικών χαρτών προβλέπει μετά το πέρας της
υποβολής αντιρρήσεων εντός 45 ημερών να γίνει μερική
κύρωση του δασικού χάρτη όπου δεν έχουν υποβληθεί
αντιρρήσεις.
6. Τι πρέπει να κάνουν οι πολίτες μετά την εξέταση των
αντιρρήσεων;
Μετά την εξέταση των αντιρρήσεων από τις Επιτροπές
Εξέτασης Αντιρρήσεων Δασικών Χαρτών, σε περίπτωση
που το ακίνητο δεν υπόκειται πλέον στη δασική νομοθε-
σία, δεν απαιτείται να γίνει τίποτα εκτός από τις
πε¬ριπτώσεις που έχει υποβληθεί ένσταση στο
Κτηματολόγιο (αν είχε δηλωθεί ως δασικό). Στις υπόλοι-
πες περιπτώσεις είτε θα απαιτη¬θεί εξαγορά, είτε άδεια
χρήσης για καλλιέργεια, είτε ο ιδιοκτήτης θα πρέπει να το
διαχειριστεί ως δασικό, δηλαδή δεν θα μπορεί να το κτί-
σει.
7. Γιατί ένας πολίτης πρέπει να δηλώ¬σει την ακίνητη
περιουσία του στο Κτηματολόγιο;
Ο βασικός λόγος είναι για να την κατοχυρώ¬σει και να
την προστατέψει από καταπατή¬σεις και διάφορων
ειδών διεκδικήσεις.
8. Τι όμως μπορεί να γίνει αν κάποιος δεν προβεί σε
δήλωση στο Κτηματολόγιο;
Τα άμεσα προβλήματα θα είναι ότι δεν θα μπορεί να
μεταβιβάσει το ακίνητό του και θα αναγκαστεί να εμπλα-
κεί σε ταλαιπωρία για να προβεί έστω και σε εκπρόθεσμη
δήλωση. Σε αυτή την περίπτωση, προβλέπεται πρόστιμο,

ενώ θα απαιτηθεί μεγαλύτερο κόστος και χρόνος για τη
δήλωσή του. Αν όμως τελικά δεν προχωρήσει ούτε σε
εκπρόθεσμη δήλωση, τότε κινδυνεύει το ακίνητό του να
καταγραφεί ως αγνώστου ιδιοκτήτη με τον κίνδυνο να
περιέλθει στο Ελληνικό Δημόσιο μετά το τέλος της
σύνταξης του Κτηματολογίου στην περιοχή του. Στην
περίπτωση αυτή, σύμφωνα με την κείμενη νομοθεσία, το
μόνο που μπορεί να κάνει είναι να διεκδι-κήσει δικαστικά
αποζημίωση από το Ελληνικό Δημόσιο. 
Στην περίπτωση που ένα ακίνητο φέρει εγγραφή κυριό-

τητας το Ελληνικό Δημόσιο και ο πραγματικός ιδιοκτή-
της αποφασίσει να γράψει το όνομά του, τότε μόνο με
αγωγή αναγνώρισης κυριότητας στα δικαστήρια θα μπο-
ρέσει να το διεκδικήσει και εντός αποκλειστικής προθε-
σμίας δώδεκα ετών από τις εγγραφές στο Εθνικό
Κτηματολόγιο.
9. Τι πρέπει να προσέξει ο κάθε ιδιο¬κτήτης;
Πρέπει όταν ανακοινωθεί ότι ξεκινά η υπο¬βολή
Δηλώσεων στο δήμο που έχει την ιδιοκτησία του, να
συγκεντρώσει τα συμβό¬λαια που έχει στην κατοχή του
και τα τοπο¬γραφικά διαγράμματα ώστε να τα καταθέ-
σει στο γραφείο κτηματογράφησης. Καλό θα ήταν να μην
το κάνει τελευταία στιγμή για να αποφύγει την ταλαιπω-
ρία. Η περίοδος δηλώσεων διαρκεί 3 μήνες, αλλά συνή-
θως δίνεται μια μικρή παράταση. Για το νομικό τμήμα
της δήλωσής του πρέπει να κατατε¬θούν οι τίτλοι ιδιο-
κτησίας του ακινήτου. Για το τεχνικό τμήμα απαιτείται
κυρίως εξαρτη¬μένο τοπογραφικό διάγραμμα.
10. Μετά την κατάθεση της αίτησης τι ακολουθεί;
Μετά την κατάθεση της αίτησης και την επε¬ξεργασία
της, αφού περάσει διάστημα περί¬που ενός χρόνου, θα
του αποσταλούν ταχυ¬δρομικά τα στοιχεία που έχουν
καταχωρισθεί για το ακίνητο. Πρέπει να τα ελέγξει με
προ¬σοχή ώστε να εντοπίσει αν υπάρχουν μικρά λάθη
(π.χ. λάθος όνομα, ΑΦΜ). Σε αυτή την περίπτωση θα
πρέπει να κάνει αίτηση πρό¬δηλου σφάλματος ώστε να
διορθωθεί. Αν εντοπίσει σημαντικές διαφορές, θα πρέπει
να κάνει ένσταση για να καταθέσει επιπλέ¬ον δικαιολο-
γητικά κατά περίπτωση. Το ένα ενδεχόμενο είναι να θεω-
ρηθεί ανεντόπιστο. Στην περίπτωση αυτή θα πρέπει να
καταθέ¬σει εξαρτημένο τοπογραφικό διάγραμμα. Με τον
ίδιο τρόπο θα πρέπει να κινηθεί εφόσον τα όρια του ακι-
νήτου του είναι λάθος. Αν υπάρχει σημαντική αμφισβή-
τηση θα πρέπει να καταθέσει παλαιότερους τίτλους και
Τε¬χνική Εκθεση Φωτοερμηνείας ή παλαιοτέ¬ρων τοπο-
γραφικών. Στο μόνο ενδεχόμενο που δεν απαιτείται να
κάνει ένσταση είναι αν το εμβαδόν του ακινήτου του
είναι εντός των αποκλίσεων που αναφέρονται στο ίδιο
φύλλο και αυτό διότι η ένσταση μπορεί να μην εξεταστεί.
Στην περίπτωση όπου το ακίνητό του ή μέρος αυτού διεκ-
δικείται ως δασικό από το Ελληνικό Δημόσιο, πρέπει να
κάνει ένσταση στο Κτηματολόγιο, αλλά και αντίρρηση
κατά την ανάρτηση των δασικών εκτάσεων. 

Σε κάθε περίπτωση πάντως, πρέπει να γίνει κατανοητό
ότι τόσο η σύνταξη του Εθνικού Κτηματολογίου όσο και
η ανάρτηση δασικών χαρτών, δεν δημιουργούν προβλή-
ματα στις ιδιοκτησίες αλλά αναδεικνύουν τα προβλήμα-
τα που τυχόν υπήρχαν και δεν ήταν γνωστά στους ιδιο-
κτήτες. 

Ένωση Θεσσαλικών Σωματείων Αττικής 
"Η ΠΑΝΘΕΣΣΑΛΙΚΗ ΣΤΕΓΗ" 

Τα μέλη του Δ.Σ. της Ένωσης Μεσενικολιτών Αθηνών, Καρβούνης
Χρυσόστομος, Λότσος Ιωάννης, Παπαϊωάννου Δανάη, Αντωνάκη
Βάνα, Αγορίτσα Λούλα, Κουτσίκα Κλεοπάτρα, Καπερώνη Μαρία,
ευχαριστούν τους Συλλόγους  Μορφοβουνιωτών Αθήνας, Βόλου
κ α ι  Κ α ρ δ ί τ σ α ς  γ ι α  τ η ν  α π ο ν ο μ ή  σ τ η ν  Έ ν ω σ ή  μ α ς  Τ ι μ η τ ι κ ο ύ
Τίτλου «για την πολύχρονη εθελοντική του προσφορά στην Συλλογική

Δράση της Κοινότητας των
Μορφοβουνιωτών και για
την έμπρακτη αγάπη τους
για τον γενέθλιο τόπο.»
Ευχαριστούμε και ελπίζουμε,
στη προσπάθεια μας για
συνεργασία με όλους τους
Συλλόγους  των χωριών του
Νομού να σας έχουμε αρω-
γούς.

Ο Πρόεδρος

Διευκρίνιση

Στο προηγούμενο φύλλο της εφη-
μερίδας λόγω πληθώρας ύλης
αναγκαστήκαμε να στριμώξουμε
κάποιες δημοσιεύσεις. Για το
λόγο αυτό τα χρήματα που δόθη-
καν για την επισκευή της στέγης
του Προφήτη Ηλία φάνηκαν ότι
τα παρέλαβε ο Στέλιος Πριονάς
για λογαριασμό της εκκλησίας.
Το ορθόν είναι ότι τα παρέλαβαν
οι αρμόδιοι που έχουν οριστεί
για το σκοπό αυτό.
Ζητούμε συγνώμη για την παρε-
ξήγηση.
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Δρ Ελένη Ι. Τσέλιου 
(κόρη της Μαρίας Αντωνούλα)                                                                                                                   

ΠΝΕΥΜΟΝΟΛΟΓΟΣ
Ειδικευθείσα  εις ΝΝΘΑ «Σωτηρία»

Διδάκτωρ Ιατρικής Σχολής Πανεπ/μίου Αθηνών
Ομοιοπαθητικός Ιατρός

Μεσογείων 248 Χολαργός, πλησίον Μετρό
«Χολαργός»

Τηλ.: 210 6538392 Κιν.: 6974390641
Email: elentsel@gmail.com

Γεώργιος Κρανιάς
Γ α σ τ ρ ε ν τ ε ρ ο λ ό γ ο ς

Ηρώων Πολυτεχνείου 39 - Λάρισα
Τηλ: 2411116028, Κιν: 6977594469
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Δεν μας τρομάζουν οι μπόρες
Από το μεσημέρι της Δευτέρας 4 του Σεπτέμβρη
άρχισαν να φτάνουν στο χωριό μας οι παράγκες
με τα εμπορεύματα για το παζαράκι. Το γλέντι
του μορφωτικού συλλόγου είχε προγραμματιστεί
για το βράδυ της Τρίτης, μιας και Τρίτη απόγευ-
μα είναι κλειστά τα μαγαζιά στη Θεσσαλία. Ο
καιρός όμως είχε άλλα σχέδια και μας έστειλε μια
μπόρα με αστραπόβροντα ακριβώς τη στιγμή που
ήταν όλα έτοιμα για να αρχίσει ο χορός. Η νοστι-
μότατη προβατίνα είχε ήδη μαγειρευτεί με το
παραδοσιακό πλιγούρι. Οι γυναίκες του χωριού
από το πρωί ήταν στο πόδι και με την επιστασία
του αρχιμάγειρα Δημήτρη Φιλίππου είχαν φέρει
σε πέρας την αποστολή τους κατά τον καλύτερο
τρόπο. Τα τραπέζια και οι καρέκλες είχαν στρω-
θεί και η ορχήστρα ήταν ήδη επί τόπου, όταν
άνοιξαν οι ουρανοί. Και όμως οι οργανωτές δεν
το έβαλαν κάτω. Με το πείσμα τους έδιωξαν την
κακοκαιρία. Σε λίγα λεπτά η βροχή σταμάτησε, οι
καρέκλες σκουπίστηκαν, και το σερβίρισμα άρχι-
σε. Το γλέντι άναψε για τα καλά και κράτησε
μέχρι τις πρωινές ώρες. Ο σύλλογος κατάφερε να
καλύψει τα έξοδα και όλοι πέρασαν μιαν ακόμα
υπέροχη βραδιά. Καλό φθινόπωρο σε όλους και
με το καλό να ξανανταμώσουμε σε τέτοιες ωραί-
ες στιγμές στο χωριό μας.

Νέα του χωριού
Από την ιστοσελίδα του χωριού μας www.mesenikolas.gr

«Σάρκα και οστά» πήρε ένα τεράστιο έργο για το Δήμο
Λίμνη Πλαστήρα. Ο λόγος για την υδροδότηση  των
παραλίμνιων οικισμών, με τα εγκαίνια του αγωγού
ύδρευσης να πραγματοποιούνται στις 24/08/2017 στα
Καλύβια Πεζούλας. Η υδροδότηση των παραλίμνιων
οικισμών λύνει ένα χρόνιο πρόβλημα που υπήρχε στις
Τοπικές Κοινότητες Νεοχωρίου, Νεράιδας, Καλυβίων
Πεζούλας και Πεζούλας. 
Το έργο υλοποιήθηκε σε φάσεις: 
• η 1η φάση από τον πρώην Δήμο Νεβρόπολης
Αγράφων με χρηματοδότηση από το πρόγραμμα
Θησέας και περιελάμβανε την κατασκευή του
Διυλιστηρίου δυναμικότητας 100 κυβ.μ/ώρα, της πλω-
τής εξέδρα και του αγωγού υδροληψίας.
• η 2η φάση από την Περιφέρεια Θεσσαλίας, με συγ-
χρηματοδότηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βάσει προ-
γραμματικής σύμβασης με το δήμο Λίμνης Πλαστήρα.
Περιελάμβανε την κατασκευή των δεξαμενών  του
δικτύου των αγωγών καθώς και την αποκατάσταση
των φθορών που είχαν παρατηρηθεί στην αρχική εγκα-
τάσταση, λόγω μη λειτουργίας της. 
• η μελέτη ξεκίνησε από το Συμβούλιο Περιοχής της
Λίμνης Πλαστήρα το 1997 και ολοκληρώθηκε από τον
πρώην Δήμο Πλαστήρα (70 εκ. δρχ).
Έχουν κατασκευασθεί δύο σύγχρονες  δεξαμενές  απο-
θήκευσης στις θέσεις Άγιος Παντελεήμονας και Προφ.
Ηλίας Νεράιδας,  συνολικής  χωρητικότητας  700
κυβ.μ. νερού, καθώς και ένα εκτεταμένο εξωτερικό
δίκτυο ύδρευσης  που συνδέει τις νέες δεξαμενές με το
διυλιστήριο – μέσω αντλιών -  αλλά και με τις υπάρχου-
σες δεξαμενές των οικισμών, συνολικού μήκους 11
χιλιομέτρων από σωλήνες πολυαιθυλενίου και ελατού
χυτοσίδηρου. Εκπρόσωποι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
του Νομού Καρδίτσας, φορέων και κάτοικοι της περιο-
χής παραβρέθηκαν στα εγκαίνια.

Ο κ.  Τσιαντής
Ο Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα κατά την τοποθέτηση
του, τόνισε τα εξής:
Ο Δήμο μας και η Περιφέρεια Θεσσαλίας εγκαινιάζουν
ένα μεγάλο και σημαντικό έργο που ενισχύει ισχυρά τις
βασικές υποδομές τις περιοχές μας και δει την ύδρευση.
Κατά την εκτίμησή μας , το τελικό αποτέλεσμα, η ορι-
στική παροχέτευση πόσιμου νερού στο Νεοχώρι
(7/8/2017) στην Πεζούλα, τα Καλύβια Πεζούλας και τη
Νεράιδα (το πιο τουριστικό κομμάτι του Δήμου μας)
αποτελεί την ‘’αποθέωση’’ της συλλογικής ευθύνης και
των δύο βαθμών Τοπικής Αυτ/σης, αλλά και την συνερ-
γατικότητα πολλών Δημοτικών και  Περ/κών Αρχών.
Αποτελεί κατά την αποψή μου, παράδειγμα προς μίμη-

ση, για το πώς πρέπει να λειτουργεί η Τοπική
Αυτοδιοίκηση συλλογικά, αποφασιστικά, συστηματικά,
ώστε να παράγει αποτελέσματα προς όφελος, του πολί-
τη, προς όφελος των Τοπικών Κοινωνιών και εδώ σε
εμάς αυτό έγινε στον απόλυτο βαθμό.

Α Φάση Σχεδιασμός Έργου
Το 1997 στο τότε Συμβ. Περ. των 14ων  χωριών της
Λίμνης Πλαστήρα (που είχα την τιμή να είμαι πρόε-
δρος), μετά από ένα συνολικό σχεδιασμό για το πώς
βλέπουμε αναπτυξιακά την περιοχή μας αιτηθήκαμε
και πετύχαμε την χρηματοδότηση απ’ την Περιφέρεια
Θεσσαλίας  (Περιφερειάρχη κ. Βασιλείου) 2 μελετών με
μεγάλη προοπτική
α) Μελέτη Υδροδότησης Οικισμών Λίμνης Πλαστήρα
70 εκ. δρχ.
β) Μελέτη Βιολογικού Καθαρισμού Λυμάτων
Οικισμών Λίμνης Πλαστήρα 70 εκ. δρχ
Αξίζει να αναφέρω 5 εμπλεκόμενους συνεργάτες μου
τότε (Πρόεδρο Νεοχωρίου κ. Καλογερά τους
Συμβούλους κκ Κρομμύδα Αντώνη και Χρήστο, τον
Πρόεδρο Πεζούλας κ. Καλούτσα Γιάννη και τον
Σύμβουλο  κ. Καλούτσα Ηλία ήταν μέλη του Δ.Σ. του
Συμβ. Περ. Λίμνης Πλαστήρα
Το 1999 έγιναν 2 Δήμοι στην περιοχή α) Πλαστήρα και
β) Νεβρόπολης Αγράφων και οι δύο μελέτες  ήρθαν
στο Δήμο Πλαστήρα   (ο ομιλών  εκλεχθής Δήμαρχος).
Συμφωνήσαμε τότε η ύδρευση να ολοκληρωθεί από τον
Δήμο Πλαστήρα και ο Βιολογικός από τον Δήμο
Νεβρόπολης. 
Στοιχεία της Τεχνικής Υπηρεσίας
Συνοπτική Περιγραφή Έργων Ύδρευσης
To 2006 λοιπόν είχε εκπονηθεί από τον πρώην  Δήμο
Πλαστήρα μια συνολική μελέτη για την ύδρευση των
παραλίμνιων οικισμών λίμνης Πλαστήρα  με τίτλο:
«Μελέτη Ύδρευσης ΟΤΑ Λίμνης Ν.Πλαστήρα»   
(1999-2002 Κρομμύδας-Τσιαντής)-(2003-2006 Τσιαντής-
Παπαντώνης)

Το προτεινόμενο έργο αφορούσε στην κατασκευή
έργων υδροδότησης (υδροληψία, διυλιστήριο, έργα
μεταφοράς νερού ) για την ύδρευση 12500 κατοίκων
(μονίμων και παραθεριστών το 2045) των ΟΤΑ
Λ.Πλαστήρα του Ν.Καρδίτσας .Οι υδατικές ανάγκες
των παραπάνω κατοίκων εκτιμώνται σε 2.300.000 μ3
νερού για το έτος 2045, η εγκρινόμενη ποσότητα όμως
δεν θα υπερβαίνει τα 2.000.000   μ3 νερού ετησίως. 

(2003-2006  Παπαντώνης -Τσιαντής)
Οι οικισμοί που επρόκειτο να υδροδοτηθούν είναι οι
εξής: Καλύβια, Καλύβια Φυλακτής, Κουτσοδήμος,
Κρυονέριον, Μπελοκομίτης, Νεοχώριον,Νεράιδα,
Πεζούλα, Φυλακτή του Δήμου Νεβρόπολης Αγράφων
και Κερασέα του Δήμου Πλαστήρα (Μορφοβούνι-
Μεσενικόλα διαχωρίστηκε και χρηματοδοτήθηκε από
το 2.000)
Τα επιμέρους έργα που προβλέπονταν ήταν:
•   Υδροληψία από την Λίμνη Πλαστήρα με κατασκευή
πλωτού αντλιοστασίου στο ύψος του οικισμού των
Καλυβιών, με τρείς αντλίες εκ των οποίων η μία εφεδρι-
κή. Η πλωτή εξέδρα βρίσκεται σε απόσταση περίπου
300μ. από τα παράλια της λίμνης.
•   διυλιστήριο επεξεργασίας νερού
•   Έργα μεταφοράς νερού (αγωγοί ΡΕ διαφόρων δια-
μέτρων, βαρύτητας και καταθλιπτικοί, συνολικού
μήκους περίπου 40χλμ., δεξαμενές αποθήκευσης νερού
χωρητικότητας 30-300 μ3 και τέσσερα αντλιοστάσια το
ένα εκ των οποίων εντός του διυλιστηρίου.
•   Διάνοιξη  νέων  αγροτικών δρόμων για τις ανάγκες
χάραξης του  δικτύου  συνολικού  μήκους 1650μ.περί-
που. Στους παραπάνω οικισμούς η υδροδότηση γίνεται
από υδρομαστεύσεις πηγών, των οποίων η παροχή
συνεχώς φθίνει , με ιδιαίτερα έντονο το πρόβλημα κατά
τους καλοκαιρινούς μήνες. Οι υφιστάμενες πηγές θα
συνεχίσουν να υδροδοτούν τους οικισμούς και μετά
την κατασκευή του έργου, ενώ προβλέπεται η λειτουρ-
γία του νέου υδρευτικού έργου μόνο κατά τους θερι-
νούς μήνες και όταν εμφανίζονται φαινόμενα λειψυ-
δρίας. Για το ανωτέρω έργο εχει εκδοθεί η
137113/6/03/2009 απόφαση περιβαλλοντικών όρων από
την ΕΥΠΕ/ΥΠΕΧΩΔΕ. Τα επιμέρους έργα που έχουν
εκτελεσθεί με βάση αυτή τη συνολική μελέτη είναι :

Β. Φάση Κατασκευαστικά
1) Έχει εκτελεσθεί  από τον πρώην Δήμο Νεβρόπολης
Αγράφων  το έργο με τίτλο: ΕΡΓΟ ΥΔΡΕΥΣΗΣ
ΔΗΜΟΥ ΝΕΒΡΟΠΟΛΗΣ ΑΓΡΑΦΩΝ ΑΠΟ ΤΗ
ΛΙΜΝΗ ΠΛΑΣΤΗΡΑ και περιλαμβάνει τις παρακάτω
εργασίες:
(Δεύτερη θητεία κ. Παπαντώνη) πολιτική βούληση
κατασκευή
·   Πλωτή Υδροληψία στη λίμνη Ν. Πλαστηρα
·  Αντλητικό συγκρότημα επί του πλωτού   Ισχύος 26 Ηp.
·  Αγωγός Φ 315 εύκαμπτος πολυαιθυλενίου 10 ατμ.
650 μ. από πλωτή υδροληψία έως Διυλιστήριο.
· Εγκατάσταση Διυλιστηρίων   δυναμικότητας 100
μ3/ωρα με το χημικοτεχνικό ,ηλεκτρομηχανολογικό
εξοπλισμό, τους αυτοματισμούς και τα αντλητικά 145 Ηp.
Προϋπολογισμός :  1.430.000,00 € με το Φ.Π.Α.
Χρόνος εργασιών:4/2009-- 11/2010
Πίστωση : Πρόγραμμα Θησέας

2) Κατοπιν προγραμματικής σύμβασης (Ιούνιος /2010)
μεταξύ του πρώην Δήμου Νεβρόπολης Αγράφων και
της Νομαρχίας Καρδίτσας εκτελέσθηκε  με Φορέα υλο-
ποίησης την Περιφερειακή Ενότητα Καρδίτσας το έργο
με τίτλο:
(Παπαντώνης-Αλεξάκος Νομάρχης)
(Αγοραστός-Τσιαντής – Δήμος Λίμνης Πλαστήρα
πλέον η εκτέλεση του έργου)
«ΕΡΓΟ ΥΔΡΕΥΣΗΣ ΚΑΛΥΒΙΩΝ ΠΕΖΟΥΛΑΣ-
ΠΕΖΟΥΛΑΣ-ΝΕΡΑΙΔΑΣ-ΝΕΟΧΩΡΙΟΥ»
Αντικείμενο του έργου είναι η ύδρευση των οικισμών
Νεοχωρίου, Νεράιδας. Πεζούλας και Καλυβιών Δ.
Νεβρόπολης - Αγράφων από την Λίμνη Πλαστήρα και
περιλαμβάνει:
•  την κατασκευή εξωτερικού δικτύου ύδρευσης συνο-
λικού μήκους περιπου 9.000 μ. αγωγού από πολυαιθυ-
λένιο υψηλής πυκνότητας Αναλυτικά :
·  την κατασκευή διθάλαμης δεξαμενής 200μ3, φρεατίο
διανομής και αντλιοστασίου στη θέση Αγ.
Παντελεήμονα,
·  την κατασκευή διθάλαμης δεξαμενής πιεζοθραύσεως
500 μ3 με φρεάτιο διανομής, στην θέση Προφ. Ηλία
πλησίον στην Νεράιδα .
· κατασκευή 1 αντλιοστασίου στη θέση Αγ.
Παντελεήμονα παροχής Q=70m3/H, με μανομετρικό
Ηολ=230μ και ισχύος Ρ=100ΗΡ.
Προϋπολογισμός :  1.870.000,00 € με το Φ.Π.Α.
Χρόνος περαίωσης: 12/2016
Πίστωση : ΕΣΠΑ ΠΕΡΙΦ.ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ
* Δήμος Λίμνης Πλαστήρα χρηματοδότησε Μελέτες
Περιβ/κων Επιπτώσεων των διανοίξεων των δασικών
δρόμων  για τη διέλευση των αγωγών ύψους περίπου
20 χιλ. Έμεινε μη χρηματοδοτούμενη η σύνδεση
Διυλιστηρίου με το υπόλοιπο δίκτυο . Απαιτούνταν 550
χιλ.. Έγινε η μελέτη  από τον Δήμο και την Περιφέρεια)

3) Κατόπιν τροποποίησης της παραπάνω προγραμματι-
κής σύμβασης (Φεβρουάριος /2015) μεταξύ του Δήμου
Λίμνης Πλαστήρα και της Περιφέρειας Θεσσαλίας
εκτελέσθηκε  με Φορέα υλοποίησης την Περιφερειακή
Ενότητα Καρδίτσαςτο έργο με τίτλο:
«ΣΥΝΔΕΣΗ ΔΙΥΛιΣΤΗΡΙΟΥ ΚΑΛΥΒΙΩΝ ΠΕΖΟΥ-
ΛΑΣ ΜΕ ΤΟ ΚΑΤΑΘΛΙΠΤΙΚΟ ΑΓΩΓΟ ΜΕΤΑΦΟ-
ΡΑΣ ΥΔΑΤΟΣ» και περιλαμβάνει τις παρακάτω εργα-
σίες:
Κατασκευή 1.900 μ. αγωγού από ελατό χυτοσίδηρο με
τα απαραίτητα φρεάτια και δικλείδες ,διαμόρφωση του
εξωτερικού χώρου του διυλιστηρίου,  και συντήρηση
της εξέδρας υδροληψίας.
Προϋπολογισμός :  550.000,00 € με το Φ.Π.Α.
Χρόνος περαίωσης: 06/2017
Πίστωση : ΕΣΠΑ ΠΕΡΙΦ.ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ---  (Σύμβαση
Αγοραστός-Τσιαντής.)
4) Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα ανέθεσε την προμήθεια

με τίτλο «ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ  ΚΑΙ  ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ

ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ  ΔΙΥΛΙΣΤΗΡΙΟΥ ΝΕΡΟΥ» που
αφορά τον εκσυγχρονισμό και την πλήρη αυτοματοποί-
ηση  λειτουργίας  της εγκατάστασης .
Προϋπολογισμός :  25.000,00 € με το Φ.Π.Α.
Χρόνος περαίωσης: 7/2017
Πίστωση : Τακτικα¨Εσοδα (Συνολικά)
*  Ισχυρή Συμβολή: α) Τεχν. Υπηρ. Περιφέρεια
(Κουτρομάνος Προϊστάμενος)
β) Τεχν. Υπηρ. Δήμου Λίμνης Πλαστήρα (Αυγέρος
Προϊστάμενος)
Εκκρεμότητες-αιτήματα προς Περιφ/ρχη
*  Επέκταση ύδρευσης Μπελοκομίτη (ώριμο)
* Οδός Μουζάκι-Λίμνης Πλαστήρα
* Παράκαμψη-Μπελοκομίτη (νέος προϋπολογισμός,
απαιτούνται τα γεωτεχνικά)".

Ο κ. Αγοραστός
Στη συνέχεια ο Περιφερειάρχης Θεσσαλίας κ. Κώστας
Αγοραστός επισήμανε τα εξής: 
Ενωμένοι κάνουμε θαύματα, διχασμένοι ζούμε δράμα-
τα. Παίρνω αφορμή από τα όσα είπε ο Δήμαρχος, ο
οποίος περιέγραψε αναλυτικά τις περιπέτειες του έργου
μέσα στη δαιδαλώδη γραφειοκρατία του κεντρικού
κράτους. Ευτυχώς οι δύο βαθμοί αυτοδιοίκησης συνερ-
γαζόμαστε αρμονικά και πετυχαίνουμε να εγκαινιά-
ζουμε έργα όπως αυτό στο οποίο βρισκόμαστε σήμερα.
Εγκαινιάζουμε ένα έργο ουσίας γιατί το νερό είναι
απαραίτητο στοιχείο της ζωής μας απαραίτητο στοιχείο
της ανάπτυξης.
Εμείς λοιπόν σε μια δύσκολη εποχή πετύχαμε με τη
συνεργασία ένα μικρό θαύμα. Να ολοκληρώσουμε ένα
απολύτως απαραίτητο έργο για την περιοχή. Όπως θα
ολοκληρώσουμε και την ύδρευση του Μπελοκομύτη
έργο για το οποίο δεσμευόμαστε ότι θα το χρηματοδο-
τήσουμε από το ΠΔΕ της Περιφέρειας.

Θέλω επίσης να αναφερθώ σε ένα ακόμη μεγάλο έργο
που αφορά ευρύτερα όλη τη Δυτ Θεσσαλία. Πρόκειται
για το δρόμο Μουζάκι – Λίμνη Πλαστήρα. Ως αιρετή
Περιφέρεια ολοκληρώσαμε τη μελέτη και πλέον αναζη-
τούμε πηγή χρηματοδότησης. Δυστυχώς επειδή δεν
εφάπτεται με κάποιο διευρωπαϊκό δίκτυο δεν μπ ορού-
με να το χρηματοδοτήσουμε από το ΕΣΠΑ.

Ωστόσο αναζητούμε λύση να το χρηματοδοτήσουμε
από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων της
Περιφέρειας. Θέλω κλείνοντας να τονίσω πως λειτουρ-
γούμε σε ένα περιβάλλον πολύ δύσκολο λόγω της
κακής κατάστασης της οικονομίας.  Αρκεί να τονίσω
πως στη δεύτερη μας θητεία τους πρώτους 11 μήνες δεν
μπορούσαμε καν να δημοπρατήσουμε έργα και τους
άλλους 8 δεν μπορούσαμε να πληρώσουμε. Ωστόσο
είμαστε εδώ παράγουμε σημαντικό έργο προς όφελος
των πολιτών μας και έτσι θα συνεχίσουμε».    

Ο κ. Τσιάκος
Τέλος, ο Αντιπεριφερειάρχης Καρδίτσας κ. Βασίλης
Τσιάκος δήλωσε πως επιλύεται ένα χρόνιο πρόβλημα,
τονίζοντας μεταξύ άλλων τα εξής:
"Βρισκόμαστε σε μια περιοχή η οποία είναι η ναυαρχί-
δα της τουριστικής ανάπτυξης στην περιοχή μας. Για το
λόγο αυτό θα έπρεπε οι οικισμοί της να λύσουν το
υδρευτικό πρόβλημα που αντιμετώπιζαν. Εμείς αυτό το
θεωρήσαμε αυτονόητο και από την πρώτη στιγμή ανα-
λάβαμε πρωτοβουλίες για να ολοκληρωθεί αυτό το
σπουδαίο έργο που εγκαινιάζουμε σήμερα.
Θέλω να ευχαριστήσω τον Περιφερειάρχη κ.
Αγοραστό γιατί εξ αρχής στάθηκε δίπλα μας και ενί-
σχυσε την προσπάθεια μας. Μάλιστα δεν θα κρύψω
πως μας πίεζε να προχωρήσουμε γρήγορα γιατί όπως
συνηθίζει να λέει ο χρόνος είναι χρήμα. Επίσης θα
ήθελα να ευχαριστήσω το Δήμαρχο κ. Τσιαντή και
όλους τους δημοτικούς συμβούλους για την αρίστη
συνεργασία που είχαμε ώστε να ξεπεράσουμε την γρα-
φειοκρατία. Ακόμη θα ήταν παράλειψη μου να μην
ευχαριστήσω και προσωπικά τον Δ/ντη Τεχνικών
Έργων τον κ. Δ. Κουτρομάνο για το γεγονός ότι κατέ-
βαλε συνεχείς και συστηματικές προσπάθειες για την
ολοκλήρωση του έργου.

Τέλος θέλω να κλείσω λέγοντας πως επειδή η ανάπτυ-
ξη μιας περιοχής δεν εξαρτάται μόνο από την ύδρευση
αλλά εμείς την αντιμετωπίζουμε ολιστικά επισημαίνω
πως ολοκληρώνεται πολύ σύντομα η παράκαμψη του
Νεοχωρίου ενώ προχωράει και η μελέτη για τον δρόμο
Φυλακτή – Πετρίλο που θα συνδέσει την περιοχή της
Δυτ. Αργιθέας με την λίμνη Πλαστήρα.

Ακόμη θα θυμίσω πως κάθε χρόνο δαπανούμε μεγά-
λα ποσά με στόχο να κρατήσουμε τους δύσκολους
μήνες του χειμώνα με τις μεγάλες χιονοπτώσεις, το
οδικό δίκτυο ανοικτό, γιατί τουρισμός με κλειστούς
δρόμους δεν γίνεται". 

Τον αγιασμό των εγκαινίων τέλεσε ο Σεβασμιώτατος
Μητροπολίτης Θεσσαλιώτιδος και Φαναριοφερσάλων
κ.κ. Τιμόθεος, παρουσία τοπικών αρχών και πλήθους
κόσμου.
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